
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 24. maj 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 780 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 780:  

”Hvad er ministerens kommentar til Sundhedsdatastyrelsens notat ”Andelen af ældre 

borgere med demens med recept på antipsykotika er uændret” af 20. maj 2022, og 

kan ministeren især svare på 

– hvorfor handleplanen fra 2016 og de dermed forbundne initiativer ikke har 

haft nogen særlig effekt på omfanget af brugen af antipsykotisk medicin? 

– hvorfor der er så store kommunale forskelle på anvendelsen af antipsykotisk 

medicin? 

– hvad det er for nye initiativer Styrelsen for Patientsikkerhed påtænker med 

det formål at nedbringe anvendelsen af antipsykotisk medicin? 

– om det kunne give mening at kommuner og almen praksis i samarbejde med 

farmaceuter mere regelmæssigt efterså og reviderede ældre borgeres medi-

cinforbrug?” 

 

Svar: 

Der er til brug for besvarelsen af spørgsmålet behov for at indhente bidrag fra Sund-

hedsstyrelsen og Styrelsen for Patientsikkerhed. Spørgsmålet forventes endeligt be-

svaret ultimo august. 
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